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 שיר ליל שבת / מילים: יהודה עמיחי, לחן: משה וילנסקי.

 הֲתָבוֹאִי אֵלָי הַלַיְלָה

 .כְבָסִים כְבָר יָבְשׁוּ בְחָצֵר

אַף פַעַם לאֹ דַי לָהּ  ,מִלְחָמָה שֶׁׁ

 הִיא עַכְשָׁו בְמָקוֹם אַחֵר

 

ף רֶׁ  וּכְבִישִׁים שָׁבִים בְלִי הֶׁ

 לְבַדָם כְסוּס בְלִי רוֹכְבוֹ

ב רֶׁ  וְהַבַיִת נִסְגַר בָעֶׁ

בוֹ  .עַל הַטּוֹב וְהָרַע שֶׁׁ

 

 וְיָדַעְנוּ הֵיטֵב כִי הַגְבוּל

 .הוּא קָרוֹב וְאָסוּר לָנוּ שָׁם

 -- אָבִי הִתְפַלֵל וַיְכֻלוּ

ץ וְכָל צְבָאָם  .הָאָרֶׁ

 

אֱפִילוּ ץ הֶׁ  ,צָבָא וְהָאָרֶׁ

ה הָאוֹר  .עוֹד מְעַט יִכְבֶׁ

 הַמִצְוָה בָהּ שָׁמַיִם הִתְחִילוּ

 .שׁוּב הַשְנַיִם צְרִיכִים לִגְמֹר
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 מלון נבו - לו"ז שבת פר' "תרומה"

 שלומיאריאל ל )ערב החתונה( שבת חתן- "...יישמח חתני בקהל אמוני"

 מנחה גדולה   13:15

 הדלקת נרות    17:06

 מנחה   17:15

 , דבר תורה וערביתקבלת שבת

 שיעורו של הרב ארי סט )משוער(  18:20

 מושב ראשון סעודת שבת    18:15

 קידוש ומושב שני סעודת שבת    19:15

 

 וביום השבת

 סעודת בוקר  11:00-7:00

 שחרית  8:00

 תפילת ילדים      11:15

 גן רימון( -)באולם אשל  יצחק שלומי -פרשת שבוע 

 מנחה )מנין א'(  13:15

 סעודה שלישית )ארוחה בשרית( 15:00-13:30

 מנחה )מנין ב'(   17:00

 )במשחקיה( יעורון עם נעמה סט ואמירת תהיליםש   17:15

 )בבית הכנסת( שיעור בהלכה   17:50

 צאת שבת, ערבית והבדלה בלובי   18:04

 

 מנחה 17:15 השבועבמשך 

 

 פרשת תרומה

אף שפרשת השבוע נקראת "תרומה", בתנ"ך כולו לא מצוי הפועל "תרם" אף לא פעם אחת. בשפה המקראית שורש 

המילה תרומה הוא "רו"ם", וצורת הפועל בעברית מקראית אינה "לתרום" כי אם "להרים". כשם שהדבר שהונף 

 הדבר שהורם נקרא "תרומה".נקרא "תנופה" והדבר שהוקם נקרא "תקומה", 

בחיבור הלשוני שבין פעולת ההרמה ובין נתינת התרומה מקופלת משמעות עמוקה. התורה מציגה את מעשה 

מלמעלה למטה, מידו  –התרומה כנתינה כלפי מעלה, בדיוק הפוך מהאופן שבו רגילים בני  אדם לתרום בדרך כלל 

 והשפל, מהשומן של האליטה אל דלת העם.של העשיר אל זו של העני. מרם המעלה אל הבזוי 

לפעמים נראה כי בעניין מידת הצדקה והנתינה יש מידה לא מבוטלת של   מוסר כפול. שכן, מצד אחד אנחנו מחנכים 

את ילדינו שנתינת צדקה היא מעשה נאה ונעלה, אך מצד שני, באותה נשימה כמעט, אנו מחנכים שלקבל צדקה זו 

"שתמיד  –הגונה. אנו  גאים לתת תרומה, אך מתביישים לקבל אותה. האיחול  המוזר  מידה שאינה ראויה ואינה

שגור על פינו מדי פעם, אף שלא ייתכן ולא יעלה על הדעת אדם שלעולם נמצא רק בצד הנותן  -נהיה בצד הנותן" 

 ודוחה את הצורך לקבל עזרה, סיוע או תמיכה.

צדקה מסוג אחר. לא עוד מלמעלה למטה, לא עוד התנשאות וגאווה. ההבנה כי תרומה היא נתינה כלפי מעלה יוצרת 

 כל אדם נמצא בצד הנזקק מדי פעם, אין בזה פחיתות כבוד, חולשה אינה חיסרון. אפילו המשכן זקוק לתרומה.

 .85-84הרב אילעאי עופרן, עמ' "דרושים: חיפושים בפרשת השבוע", 
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 צ'פי חברתי הטובה

 כוללים", אחת השלימה את השניה. הכרונות יפים יש לי מצ'פי. לפני שנים רבות עבדנו יחד ב"בתים יז

צ'פי סיפרה לילדים סיפורים נפלאים, אני השלמתי את עבודות הבית. היה בינינו שיתוף פעולה מלא וכך נהיינו 

 חברות.

י היתה אחת מהקבוצה. תמיד באה במצב רוח לייצר בובות לבתי חולים. צ'פ ,מספר נשים ,לפני מספר שנים התחלנו

 טוב וחיוך על שפתיה. לעיתים הקריאה סיפור מהטלפון.

 עם צחוקה המתגלגל וסיפוריה היפים.  ,נעים היה לי להיות בחברתה

 כך רוצה אני לזכור את צ'פי.

 חברה טובה ונעימה.

  .יהי זכרה ברוך

 עמי בן ערבה

 

 

משואות יצחק,  מאת דודה זהבי. ישראל ביקש לפרסם אותו בעלון שלנו. את המכתב הבא קיבל ישראל זיסק, חבר 

 דודה היה המדריך של ישראל בחברת הנוער לפני שנים רבות.

 

 ישראל זיסק היקר.

 סגולה בעם ישראל,הבנך מצטרף אל יחידי בה  בשעה גורלית זאת,

 .ז"ל נריה בן ישראל זיסק

 נפשם למען העם. אשר מסרו יהי שם נריה מקודש בין בני ישראל,

 יכולנו לשרוד ולהישאר קיימים. בזכות אנשים יקרים כאלה

 ,נני יודע איך לנחם אותך ואת המשפחהיא

 צריך תנחומים מן השמים. אבל אין ברירה.

 בוודאי תמצא תנחומים. בפריחתה של מדינת ישראל

 שבת שלום לך ולכל המשפחה.

 דודה.

 

 

 סעד לנופלים

חברי סעד בו משתתפים בניחום אבלים אצל משפחות החיילים שיושבות  מיזם שללפני מספר שבועות התחיל 

למשפחות על ההקרבה של להודות להתחבר לעם ישראל ו היא מטרהה .על בניהם שנפלו ברצועת עזה "שבעה"

 למען חבל הארץ בו אנו חיים.  ,בניהם

פלים הצלחנו להגיע כמעט ולמרות המספר הגדול של הנ .ייליםהח 21התחלנו עם היוזמה יום לפני האסון בו נהרגו 

שרון יומכתב שאותו עיצבה בכ ,בביקור אנחנו מודים למשפחה ומשאירים תשורה קטנה תוצרת סעד לכל המשפחות.

 מיכל ביליה.

 לצערנו, המלחמה ממשיכה לגבות מחירים כואבים מבנינו הגיבורים.

חים את האפשרות לתרום וכך גם מי שלא יכול להגיע יזכה להיות כדי שנוכל לעמוד ברכישת השי הסמלי, אנו פות

 שותף.) התרומה דרך פייבוקס שיפורסם בקבוצות השונות(.
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 שהלכו לניחומי אבלים. ברינומצורפות כאן תגובות של ח

 שבוע טוב!"

 באשחר, אצל אלמנתו והוריו של רס"ן יצהר הופמן. משפחה מדהימה. אבלים יצאנו הרגע מניחום

 תרגשו והביעו הערכה רבה על כך שהגענו. הם ה

 השארנו פקעת אמריליס ומכתב בשם קהילת סעד.

 "תודה על הזכות , ומקווה שנתבשר מעתה רק בבשורות טובות! אמן!

 

 קנעם, אצל משפחתו של דניאל קסאו זגייה. ובי אבלים משתפת שיצאתי עכשיו מניחום. שלום"

 . מהנדס, נשוי ואב לשני ילדים. 10קסאו עלה לארץ מאתיופיה בגיל 

 משהו וימשיך הלאה.  קסאויקח מיאשתו התרגשה מהמכתב וזה היה משמעותי עבורה. היא ביקשה שכל אחד 

 גם המנהלים מהעבודה. סיפורוהיה מאיר פנים לכולם, כל הזמן עם חיוך על הפנים. כך קסאו המג"ד שיתף ש

 "איתנו ולהאיר פנים. זאת שנזכה לקחת

  

 אלי. בהזדמנות זאת, מי שמעוניין להצטרף לקבוצה, מוזמן לפנות

 עמי בן נטע

 

 

 מה הקשר? -אמנות ומלחמה 

תערוכת יצירות שמתייחסות למלחמה. אני רואה  העלותבוקר. עדיין לא לגמרי התעוררתי ואני מרגישה שחשוב ל

 בדמיון את הלובי של מלון נבו בו מוצגות תמונות, פסלים ושירים, כולם פרי עבודתם של אנשי סעד. 

 ותהרוח והנפש שלי יכולבה בסדנת האמנות שבה אני לומדת אני עובדת כבר זמן על יצירה. מרגישה שזו הדרך 

להתייחס למלחמה, יצירה שהיא תמצית ומאפשרת שחרור ופורקן רגשי. דיבורי מלחמה יש לנו די והותר, כולם 

מדברים על המלחמה, באולפני החדשות וברשתות החברתיות. אבל אני מחפשת את הקולות האישיים של חבריי 

 וחברותיי בתוך המערבולת הזאת. 

 פונו מביתם, של מי שטולטל עולמם. דיברתי עם גילי זיוון ששלחהשל מי ש ד:את הקולות של סע ביקשתי לאסוף

עכשיו אנחנו מתמקדים בהפקת  מעשית.נראה שתערוכה במלון נבו כבר לא  אותי למשה אש ויחד חברנו לצוות.

שתצא לאור לקראת חג השבועות. חוברת שתסייע לנו בעת הזו ותהיה מזכרת לדורות  ,חוברת ערוכה בשם "תיקון"

 הבאים.

ים ומבקשים: שלחו כבר קיבלנו תמונות, יצירות ושירים נפלאים מנשים ואנשים שנענו לקול הקורא. אנחנו שב 

חשוב ומשמעותי. המערכת תבחר את היצירות שיוצגו בחוברת. ניתן להתקשר ולהתייעץ אתנו זה  יצירות לחוברת,

 בשמחה. 

 -תודה רבה ושבת שלום 

 לין ע"ה.של שרה וחיים רב בתםחיה רוזנפלד, 

  rzhaya@gmail.comת היצירות שילחו לכתובת המייל א

 .0544875798טסאפ למספר הטלפון אאו בוו 

 תודה רבה.  
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 :עם הלוחמים בטנק שהציל את סעד מרגש מפגש

  הטנק שהציל פעמיים

 

כיתת הכוננות שלנו (, התקיים בסעד מפגש מרגש של חברי 8.2.24ביום חמישי שעבר, ראש חודש אדר א' תשפ"ד, )

עם לוחמי הטנק שהציל את סעד בשבת השחורה. )את סיפורו של הטנק הבאנו  לראשונה בעלון פרשת "לך לך" 

 תשפ"ד(.

 

 אריאל סאסי מספר על עדותם:

הלוחמים סיפרו שהטנק שלהם היה באותו בוקר ליד "החץ השחור". כאשר זיהו את חדירת המחבלים הם החלו 

 , לירות לעברם ולסלקם מן האזור. אז שמעו על החדירה לקיבוץ כפר עזה והחלו נוסעים לשם.לנסוע על גדר הגבול

 עזה.-תוך כדי נסיעה המשיכו הלוחמים לחסל מחבלים מחוץ לקיבוץ כפר

הם  שם. בשלב זה הם קיבלו פקודה להגיע לחלץ טנק נוסף מאזור יד אנזק. כך הבינו את עוצמת הלחימה של חברי

חיילים לטנק ובאותו שלב היו שמונה איש בטנק שלהם. אחר כך הצטרפו  4, העלו עוד ו את הכוחהם הגיעו, חילצ

 אל"מ בני אהרון. )עשרה איש בתוך טנק אחד!( 401עוד שני לוחמים, ביניהם מח"ט 

הטנקיסטים נסעו לכיוון סעד על הכביש, והבינו שמתחולל "משהו" בחורשה. השיבו אש כבדה לכיוון החורשה וכך 

 צרו את המחבלים שעמדו לחדור לסעד.ע

 טל:-מוסיף יאץ רסיס

בהתקלות הראשונה שלהם ליד  שבעצם ההצלה הגדולה של סעד היתה כבר בבוקר,מתוך העדות שלהם הבנתי 

"החץ השחור". מדוע? כאשר השווינו את המסלול של הטנק עם המפות של המחבלים שנתפסו על ידינו, הבנו שזה 

סביר מאד שהפגיעה של לוחמי הטנק  חבלים לסעד )מאזור "החץ השחור"(.תוכנן של המהיה מסלול הכניסה המ

 במחבלים שם, עוד בשעות הבוקר, תרמה באופן משמעותי לסיכול מזימתם לחדור לסעד.

(, כאשר ירו לוחמי הטנק במחבלים 13:10: )יאץ נוקב אפילו בשעה מדויקת ההצלה השניה התרחשה בצהריים

 5-שלושה שוטרים ו -סעד. יאץ מוסיף שקדמו להם לוחמים אחרים שהגיעו לכניסה לסעד שהתמקמו בחורשת 

דקות השיבו אש אל המחבלים ולחמו בגבורה רבה. יאץ אומר כי אפשר  20אשר במשך  -חיילים שהגיעו ב"סוואנות"

 לראות עדיין את סימני הירי בכיכר בארי בכניסה לסעד.

 י וקיבוץ רעים ולחמו שם עד יום שלישי בצהריים. משם המשיכו לוחמי הטנק לכיוון באר

 

 שמותיהם של השיריונרים שהצילו אותנו עם הטנק שלהם:

 מפקד הטנק, וביחד עימו מעיין כהן, בר קולומה ויהב מורן. –סגן אליעד יעקב 

 השיריונרים נכנסו אחרי הביקור בסעד בחזרה לעזה והם עדיין לוחמים שם.

, ביחד עם כל ת מקרב לב והערכת אין קץ, ומתפללים לשובם בשלום מן המלחמהאנו שולחים להם שוב תודו

 .לוחמינו וחטופינו

 

 .13כתבה שמכינה העיתונאית פז שוורץ עבור ערוץ מ כחלקעדותם של הלוחמים נגבתה 

במהלך ביקורם בסעד הגיעה במקרה לכאן גם אחת הצעירות שניצלה ממסיבת ה"נובה" ליד קיבוץ רעים, בזכות 

תת הכוננות של סעד. היא הגיעה לסעד על מנת להודות לחברי כיתת הכוננות שלנו.  תוכלו לראות אותה בתצלום  כי

 )ראו את התצלומים בעמוד הבא(. בבגדים השחורים ובשיער המתולתל.

 : חגיתטל-רסיס ויאץ סאסי רשמה מפי אריאל
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 צוות הטנק עם ניצולת הנובה וחברי כיתת הכוננות.

 בביקור בסעד.צוות הטנק 

  חיילי הצוות עם הטנק. של 7.10-מהתמונה 
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 חדשותרבות

מאז כניסתי לתפקיד טרם דיווחתי לעלון על הנעשה בוועדת תרבות. אנצל את ההזדמנות על מנת לסקור מעט את 

 רונים.מה שעשינו יחד בחודשים האח

בעצם, מיד עם כניסתי לתפקיד החלה המלחמה, ונדרשנו לבנות מענה תרבותי בזמן חירום, שדורש הרבה גמישות 

ויצירתיות. בחודשים הראשונים ההתארגנות הייתה יותר "מאולתרת" ואחינועם גולן היקרה לקחה על עצמה את 

)והעולם...(. זה המקום להודות לאחינועם!  ריכוז ההופעות והפעילויות הרבות שהגיעו אלינו מכל קצוות הארץ

 מעריכים מאוד את פועלך.

לאחר תקופת ההלם הראשונית, נפגשנו יחד חברי הוועדה, והחלטנו לנסות להשיב את "תרבות סעד" לחברי 

 הקהילה הנמצאים במלון נבו וכן לאלה המפוזרים, במתכונת ששואפת להידמות למוכר לנו ככל האפשר.

חגגנו יחד את חג הסיגד. שמענו את סמדר ודורון שסיפרו את סיפור העלייה שלהם, נהנינו ממגוון בתחילת כסליו 

 תחנות הקשורות לעדה האתיופית וכן מהמאכלים ומהריקודים המסורתיים.

בחנוכה נפגשו חברי כל קומה לערב של "קומות מאירות", עם משימות ושאלות מעניינות ומחברות. כמו כן, יצאנו 

שפחות בחוות "בין השיטין" וב"חוות האנטילופות". לסיום החג השתתפנו יחד במירוץ הנגב המערבי, לטיול מ

 שהתחיל מתוך יוזמה קהילתית של סעד, והתרחב למירוץ מאחד של כל שכנינו האהובים.

ו בטבת נפגשנו בלובי לערב עם משחק משעשע בסגנון "מירוץ ויקיפדיה", המשתתפים נהנו מאוד. בנוסף, פתחנ

 במפגשי "מרצים על הקפיטריה", עליהם דיווח לירן בשבוע שעבר.

ט"ו בשבט היה חג עמוס אצלנו בוועדה. ארגנו חלוקה של ערכת ט"ו בשבט לאנשי סעד המפוזרים ברחבי הארץ, 

שנשלחה עם הרבה חום, אהבה וגעגועים. באירוע הנטיעות ב"נבו" ובסעד השתתפו רבים והיה מרגש מאד. באותו 

רך במלון סדר ט"ו בשבט חגיגי בהובלת הרב ארי, לצד שירה בציבור עם משה מיארה. לכבוד המאורע, חבר ערב נע

 של ערן גינזברג תרם לנו בקבוקי יין מיקב יתיר, שבהחלט סייעו לאווירה הטובה והנעימה בערב.

היה המפגש הקהילתי בשבוע שעבר ל"שירת המונים". את התאריך לאירוע זה  האירוע האחרון, והגדול ביותר,

נעצנו כבר לפני מספר חודשים, במטרה להתאחד יחד מכל רחבי הארץ. יצא כך שהתאריך הגיע בדיוק בזמן צומת 

ההחלטות של רוב חברי הקהילה לאן ימשיכו מכאן. הרגשנו שהמפגש הזה הזכיר לכולנו שקהילת סעד חזקה 

 300בעבר, בהווה ובעתיד בע"ה. באירוע נכחו מעל  -תנה, ושאנחנו יכולים לעמוד בכל אתגר הניצב בפנינו בדרךואי

 מחברי הקהילה, והמפגש פנים אל פנים היה משמעותי ומחזק מאוד. )מצפים שהקליפ שלנו יהיה מוכן במהרה!(

 

 מצרפת חלק מתוך מה שהקריאה מיכל ביליה בפתיחת מופע הסיום:

 שבימים הלא פשוטים שאנחנו עוברים, נראה"

 בצומת ההחלטות המורכב הזה,

 אנו נדרשים יותר מתמיד להגביה עוף,

 לפרוש כנפיים, ולהביט רחוק ושקוף.

 ח לרפא ולחבר,וחשבנו שדווקא עכשיו, לשירה יש כ

 ולהזכיר לנו שהקולות השונים בקהילה שלנו

 הם היוצרים את השיר המיוחד של סעד.

 שאי אפשר להפסיק.את המנגינה 

 יהי רצון שנמשיך לשיר יחד בתקווה,

 :ויתקיים בנו הפסוק 

ר פִרְיוֹ יִתֵן בְעִתוֹ וְעָלֵהוּ לאֹ יִבוֹל ה יַצְלִיחַ" "וְהָיָה כְעֵץ שָׁתוּל עַל פַלְגֵי מָיִם אֲשֶׁׁ ר יַעֲשֶׁ  .וְכֹל אֲשֶׁׁ
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לירן יניב, מיכל ביליה, משי מיכל אחיטוב, הוועדה:  לסיום, אני רוצה להודות לכל השותפים בדרך. ראשית, לחברי

לשרון היקרה, על  .ובמשימות שעולות מעת לעת מסייעים בתחומים שוניםהרבים ם האנשילפנחס ורתם קום. 

 הגיבוי והאכפתיות, על העזרה והעצה הטובה.

שמתרחשת כעת בקהילה, היא  עם הפנים קדימה: אחת המטרות שלנו בוועדה, במיוחד לאור השינויים והתנועה 

לייצר תרבות מאספת ומחברת, שמתאימה לכל אחד היכן שהוא נמצא. אנו מתכננים בהמשך מספר מפגשים, ונשמח 

למאמץ של כולם לקחת חלק. בקרוב נפרסם תאריכים. כמו תמיד, נשמח לשמוע רעיונות, הצעות, הערות והארות 

 ככל העולה בראשיכם.

 שנשוב לימים של שקט ושגרה, ולתרבות האהובה שלנו בסעד! אני מתפללת יחד עם כולם

 חגית מקוריה

 

 עדכון מקבוצת הנשארים במלון

 שאר במלון.ילה הלאי החינוך שבחרימשפחות עם ילדים בג 11אנחנו קבוצה של כ 

 ."קפסולה מלונית תוצרת סעד"משפחות מבוגרות יותר וכולנו יחד  18עוד כ  ותיחד איתנו נשאר

 .להשאר פה בטוב ולייצר יציבות עבור המשפחות שלנו אנחנו עובדים על יצירת מענים חינוכיים לילדים כדי שנוכל

 

 אז מה הולך להיות לנו כאן?

 בית ספר יסודי:

יש לציין!( שלהם. בית הספר נרתם, אך יש  ,התחלנו תהליך מול מועצת תמר לשילוב הילדים בבית הספר )השווה

צא לפועל יאפשר מפגש ייחודי, עם יצורך באישור המועצה. תשובה תתקבל בימים הקרובים. השילוב שבע"ה י

פוטנציאל מקסים, בין ילדינו לילדים חדשים מרקע אחר. את השילוב ילווה רכז מטעם סעד שיהיה כתובת מרכזת 

 מורים של תמר.ואמצעי תיווך לילדים שלנו ול

 גיל הרך:ה

קבוצות של גנים משלנו. יפעת, מרכזת  ן שתישנמשיך להפעיל כא ,וזה אפילו נראה ממש אפשרי ,אנחנו שואפים

בימים אלו עם הצוות על מנת להבין את הצרכים. במקביל אנו עובדים עם המלון להשאיר את  מלההגיל הרך, ע

 .אחד האולמות לשימוש הגן

 

  ת המלון...ואם כבר הזכרנו א

אנחנו מרגישים כאן, במלון, סוג של יציבות שכל כך חסרה בימים אלו. לצד הידיעה שגם במלון עומדים להשתנות 

 דברים, והחל מחודש מרץ הוא פותח שעריו לעוד אורחים, עדיין יש לנו כאן מקום מוכר וצוות לבבי ומסביר פנים.

מוזמנות להצטרף אלינו  -לסעד אבל לא מיד  חזוראו כאלו שרוצות ל מועדות, משפחות שמתלבטות לאן פניהן

 לשמר כאן אי של יציבות במציאות מאד משתנה.ו

 אסנת סימון
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 מכתב מן הפסיכולוגיים החינוכיים במערך התגבור במלון נבו

 תושבי קיבוץ סעד היקרים, 

חינוכיים. הכרנו אנשים מדהימים במערכת מזה כשלושה חודשים וחצי שאנו מלווים אתכם במלון כפסיכולוגים 

הקיבוץ, במערכות החינוכיות ובקרב קהילת ההורים והילדים. היינו עדים לעשייה מלאת יוזמה ותושייה שבזכותה 

הוקמו מסגרות חינוך לילדים. המפגש עם אנשים מכלל אוכלוסיית הקיבוץ, הפגיש אותנו עם אנשים מיוחדים 

אישי. ברצוננו קודם כל להביע את הערכתנו לאנשים אלו שנותנים מעצמם -ועם ביןבמינם, מלאי תעצומות נפש ונ

מכל הלב, תרמו מזמנם ומכוחם להקים ולתחזק מערכות על מנת לייצר סדר, כמה שאפשר, בתקופה כל כך עמוסה 

 ולא ברורה.

למלון, הקמת מסגרות בתוך תקופה זו אתם מתמודדים עם 'רכבת הרים' של שינויים בכלל מסגרות החיים. המעבר 

חינוך חברתי,  –זוגיות והורות בתנאי מלון לזמן לא ידוע, וגם הקמת חיי קהילה במלון  –החיים מחדש, חיי משפחה 

חוגי העשרה למבוגרים ועוד. ככל שזמן השהייה במלון התבהר כ'לא בהיר', השאלה היכן להתמקם הלכה 

זמני )שגם הוא לא ידוע( נמצאת במקומות שונים. היעדים  והתחזקה. כיום, פיזית, נראה כי קהילת סעד באופן

יכולים להיות חזרה לקיבוץ, מעבר בקבוצת משפחות לקרית גת והתמקמות של משפחות באופן עצמאי, בהתאם 

 לצרכים של כל משפחה. 

תהליכים אלו 'נורמליים במצב לא נורמלי'. אכן משפט שהפך לנדוש, אך לצערנו הוא נכון כעת. כל שינוי כזה מביא 

וודאות למה שיהיה. פרדוקס מובנה שמתעצם בכורח הנסיבות. לצד זה, גם -עמו תקווה למצב טוב יותר, לצד אי

ם באופן מפתיע. מצבים כמו התכנסות טבעי שתחושת מתח תתעורר בקרב מבוגרים וצעירים ואף תתבטא לעתי

פנימה )פחות תקשורת עם האחר(, 'פתיל קצר' ובלבול יכולים לנבוע מעומס מחשבות, תחושות דאגה או חשש 

מההתמודדות הלא ברורה בעקבות הדברים החדשים. מאחר והתגובות של האנשים הקרובים ביותר אלינו הן אלו 

 אישיים:-לסייע ולחזק קשרים הבין העשוייםדברים שהכי יכולות להשפיע, חשבנו לשתף בכמה 

ככל שאנו מודעים לכך שיש מתח, הרבה יותר קל לנהל אותו ולהביע אותו במילים במקום במעשים. מודעות:  -

 ו' יכולה להתקבל בהבנה. יאמירה כמו 'אני חייב/ת כמה דקות, הראש והלב קצת עסוקים ביותר מדי דברים עכש

אנו פוגשים מישהו במשפחה או בין החברים שנראה מתוח יותר מהרגיל או מתבטא גם כשאמפטיה ונירמול:  -

כך, עצם החשיבה כי אין בהכרח מתח ממקום אישי ביחסים בינינו, אלא מתח של התקופה, יכולה לסייע לנו 

ל להגיב באמפטיה ומתן נורמליזציה לתחושה, וכך להוביל מערכות יחסים למקום חיובי יותר. 'אני שומע בקו

שלך שעובר עליך הרבה. זו בטח תקופה מורכבת ולעתים המתח עולה...'', או 'שמתי לב שאתה נראה קצת 

 , אולי תרצה לדבר?''תאחר

ו ומה ידוע שיהיה בהמשך. גם יתוך כדי שיח ניתן לעשות סדר במידע הקיים, מה היה עד עכשעשיית סדר:  -

מתוך הנתונים הקיימים, עם מה  –בה מספיק כשקשה לקבל החלטה, אפשר לכוון לחשוב על ההחלטה הטו

 מוכנים יותר להתמודד ועם מה נראה שאין זה הזמן להתמודד כעת.

כפי שפתחנו, אתם אנשים מדהימים. תשתמשו בזה כמה שיותר. לעתים נוכחות:  -המשאב הכי חשוב זה אתם  -

תים במילים, אך בעיקר מה שאנשים צריכים זה מישהו שאומר 'אני כאן איתך, לא משנה מה'. אמירה לע

במעשים. לשאת משאים כבדים ביחד הרבה יותר קל מאשר לבד. מחוות קטנות כמו לתת שוקולד מיוחד, זמן 

 משחק משותף, הזמנה לשיח פתוח. כל אלו יכולים לחזק את הקשר.

וודאות.  כידוע, בתקופות של חוסר וודאות חשוב לייצר עוגנים של שגרה, נקודה כלשהי של עוגנים של חוזק: -

לקחת רגע לעשות משהו שעושה  –בטח זה לא חדש לכם. וביחד עם זה, אפשר שהעוגן יהיה דווקא של רגע חיובי 

לכם טוב. ייתכן ולפעמים מרגישים שאין זמן לזה, עקב הצורך לדאוג להרבה דברים. יחד עם זה, העיסוק 

עיסוקים האחרים עם קצת יותר במשהו טוב מאפשר להרים את הראש מעל המים קצת ואחר כך, לחזור ל

 כוחות. 
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דברים אלו יכולים לחזק את הקשר בין מבוגרים לילדים )במשפחה, במסגרות חינוך פורמאליות ובלתי פורמאליות(, 

 לכם לכל שיתוף, שאלה, התלבטות והתייעצות. יאך גם בין כל אחד ואחד. וזכרו שכמובן גם אנחנו כאן אתכם ובשב

 054-9136057 –הילה איטח : במערך תגבור בים המלח חינוכייםהפסיכולוגים ה

 0542025165 –משה ישראל 

 

 סיכום הסדנה לקבלת החלטות שהתקיימה השבוע במלון

השבוע התקיימה סדנה לקבלת כלים לקבלת החלטות במציאות של אי וודאות ושל צרכים שונים בתוך המשפחה. 

ווה את הקהילה שלנו מטעם "מהות" והאגף לשירותים עו"ס קהילתית המל ,את הסדנה העבירה דבורה מיטלמן

 חברתיים במועצה.

סדנה זאת היא אחד מתוך מכלול מענים קהילתיים שניתנים בחודשים האחרונים לקבוצות שונות בקהילה, על פי 

צרכים שעולים מהשטח. למשל: סדרת מעגלי שיח, ערב הרצאות 'טד' לגבי החזרה הביתה, מפגש זום למשפחות 

 ות בפתרונות עצמאיים, מפגשי הדרכת הורים, סדנאות לקבוצות מיקוד ועוד. הנמצא

על המענים האלה עובדות יחד נשות צוות קהילה שנפגשות באופן קבוע לחשוב על דרכי פעולה בעקבות הצרכים 

ני ימפוזרים בכל מ כשאנוגם  –המשתנים שעולים מכלל הקהילה בתקופה המורכבת הזאת שאנחנו עוברים יחד 

מקומות שונים בארץ, במסע שלנו חזרה לסעד. בצוות קהילה נמצאות: הלה פורגס, נעמי רסיסטל, אפרת שלומי, 

 חנה אדמנית, מעיין בנישתי, דבורה מיטלמן ושרון בראל. 

מצורף סיכום של הסדנה שהיתה השבוע לקבלת כלים לקבלת החלטות עם דבורה, שנכתב על ידי אחת 

 .להיעזרוהמשתתפות. אנחנו ממליצות לקרוא 

 * אנו נדרשים כעת לקבל החלטה לאור מידע חלקי שיש בידינו.

מחירים )למשל אי שקט גם סוג של החלטה, אבל יש לכך  הז* ניתן להחליט שלאור המידע החלקי לא נקבל החלטה, 

 נפשי והשפעה לרעה על מערכות יחסים עם הקרובים לנו(. דבורה ממליצה שלא להיות במקום הזה.

* אם קיבלנו החלטה ובעקבותיה אנו חשים רווחה, משמע שזו החלטה שנכונה עבורנו. אם לאחר קבלת ההחלטה 

ל אחת מההחלטות גורמת לנו ל"כאב בטן" צריך יש לנו "כאב בטן" משמע שזו לא החלטה שנכונה עבורנו. במידה וכ

 לבחון איפה קיים "כאב הבטן" הקטן ביותר.

 היכן נחוש את הרווחה הנפשית המשמעותית ביותר? - * מומלץ שהשיקול העיקרי בקבלת ההחלטה יהיה

המשפחה * ראשית יש למפות את הצרכים של כל אחד מבני המשפחה. שנית, לבחון מהם הכוחות של כל אחד מבני 

 )למשל, מרחבי דשא, תחביב נגינה וכו'(. ניתן להיעזר במודל גש"ר מאח"ד )מצ"ב(.

 לאחר מכן יש לבצע את הסנכרון בין הדברים. כלומר, היכן יש יותר/פחות צרכים שיכולים לבוא לידי ביטוי.

ר הילדים שלנו. האם * סביבה מיטבית מסייעת להתמודד עם חרדות ואנו נדרשים להבין מהי הסביבה המיטבית עבו

 הימצאות עם חברים ומסגרת מוכרת? האם מקום שקט ללא רעשי מלחמה? וכד'.

הדברים עליהם אנחנו לא שולטים:  - הדברים עליהם אנו שולטים. מיקוד שליטה חיצוני - * מיקוד שליטה פנימי

הורים הם אלו שמקבלים יש לזהות מהם המרכיבים שהינם באחריותנו ושתלויים בנו. זו נקודת מפתח משום שה

 את ההחלטה והם צריכים להבין איפה הם יכולים לגייס את עצמם ואת הכוחות שלהם.

* יש אנשים שיכולים להיעזר באמונה. הקב"ה הציב אותנו בצומת הזו, הוא נתן לנו את הכוחות להתמודד ויעזור 

 לנו לקבל את ההחלטה הנכונה לנו.

לא יודע מה הצעד הבא שלו, מוזמן לקבל שעת ייעוץ על ידי אחד מאנשי המקצוע  הוא עדייןשלסיום, מי שמרגיש 

 https://forms.gle/L3uJPfAseamTjncE8שמוצעים בקישור הבא: 

הלה פורגס, נעמי רסיסטל, אפרת שלומי, חנה אדמנית, מעיין צוות קהילה: 

 . ה מיטלמן ושרון בראלבנישתי, דבור

https://forms.gle/L3uJPfAseamTjncE8
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 משולחנה של יו"ר קיבוץ סעד

 

 קרון מדובר בחזרה הדרגתית.יבע . לפני כשלושה שבועות החלטנו ואישרנו באספה את מתווה החזרה הביתה, לסעד

 זהו אתגר מרכזי מורכב ורגיש.

רכי ורצונות חברי וחברות הקהילה, בצענו סקרים ושיחות, ועל בסיסם ההנהלה הקהילתית ולמדנו וניתחנו את צ

וקיימים לא מעט  ,הקימה צוותי עבודה על מנת לענות על מירב הציפיות ולתת מענים גם במצב בו לא הכל תלוי בנו

 מרכיבים של חוסר וודאות.

 דרנו, ונעדכן את הציבור. בשבוע הבא נבחן שוב האם מתקיימים תנאי הסף המחייבים שהג

 

 שהתקיימה בשבוע שעבר.דירקטוריון תאגיד האחזקות  –ישיבת דת"א עדכון מ

 סדר יום של הישיבה: 

 של תאגיד האחזקות המאוחד.  2023הוצג סיכום אומדן  -

: יעדים ודוחות של כל תאגיד וסיכום מאוחד של תאגיד האחזקות והיעדים המרכזיים לשנת 2024תקציב  -

2024. 

 פרידה והוקרה מהיו"ר היוצא עומר הררי. -

מציג תאגיד האחזקות  על אף המציאות העסקית כלכלית המורכבת, אי הוודאות ותהליכים חיצוניים משפיעים

 שורת רווח משמעותית, לצד קיטון בחוב והשקעות לפיתוח עסקי בשנה זו. 2023סיכום אומדן 

 נערוך באופן פורמאלי בסיום עבודת הביקורת של כלל התאגידים והקיבוץ. 2023ום את סיכ

 של תאגיד האחזקות: 2024הצגת מטרות ויעדים לתקציב 

 .המשך חיזוק ופיתוח התאגידים הקיימים בסעד 

   גיבוש ואישור תכנית אסטרטגית עסקית לתאגיד האחזקות בראי מנהלת תקומה ופיתוח סעד עד

2030. 

 אישור תכנית אסטרטגיה פיננסית לתאגידים, תאגיד האחזקות, קיבוץ סעד ואגודת גיבוש ו

 המתיישבים.

o .ניתוח ובדיקה של האיתנות הפיננסית 

o .תכנון רב שנתי לצרכים פיננסים 

o  בחינת הצרכים הפיננסים הכוללים גם את: קרן לפיתוח עסקי, קרן הפנסיה, קרן לעזרה

 הדדית, קרן תשתיות ועוד.

o  .'בדיקת מודל נזילות ו'כרית בטחון 

 .עדכון מבנה וארגון מחלקת הכספים בהמשך להחלטות המבנה הארגוני 

 .חיזוק הזרוע הנדל"נית של תאגיד האחזקות 

 .ארגון ומיצוי הפוטנציאל בנושא חשמל ואנרגיה מתחדשת 

 .איחוד מוצלח של ענפי הצומח בין כפר עזה, סעד ומפלסים 

  והגדלת הרפת.גיבוש תכנית אב להזזת 

 .מינוף פוטנציאל האנרגיה החלופית במשבצת סעד 

  פיתוח שדרה ניהולית ושיפור התנהלות מקצועית של ההנהלות )ויישום והטמעה של המבנה הארגוני

 החדש(

 שיפור הבקרה והניהול הפיננסי 
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o .ניהול תזרים ואובליגו ברמת תאגיד 

o  בקרה תקציבית  ודוחות ניהוליים ברמת הפעילויות והתאגיד 

o  .החלפת מערכת המידע 

 .חידוש תכנית האב הפיננסית ותוכנית מדרג שימושים וכללי העברת רווחים לבעלי המניות 

 

תוצג במלואה בהמשך, כולל היעדים של כל תאגיד, דוחות רווח והפסד, תזרים, השקעות  2024התוכנית לשנת   

 בויות ונכסים.והתחיי

 2023תתקיים אסיפת קיבוץ שבה יוצג סיכום אומדן תאגיד האחזקות המאוחד לשנת  20/2/24 -ביום שלישי ה

 סדר יום לאסיפה יפורסם ביום שישי. –של התאגידים ותאגיד האחזקות  2024ותקציב 

 

שנים. עומר מילא את תפקידו  5-ו לעומר שסיים את תפקידו לאחר כזו הזדמנות להודות בשם ההנהלות והציבור כול

בהצלחה רבה, במקצועיות ובמחויבות וקידם את המערכת הכלכלית בתנאים ובתקופה לא פשוטה. אנחנו מכירים 

לך תודה ומוקירים את עבודתך המסורה ואת הסובלנות, ההקשבה והמכובדות שהקרנת. נמצא בקרוב את הדרך 

 להיפרד.

תר יציבות וודאות, שלום ובריאות לחיילי צה"ל וכוחות הביטחון, נייחל מבקשת לאחל לכולנו ימים טובים, מעט יו

 ונתפלל לשובם של החטופים שלנו  במהרה.

 שבת שלום,

 יו"ר קיבוץ סעד -אילנה בראודה 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 עדכון לציבור בנושא מרכיבי הביטחון בסעד

ישראל יצאה באוקטובר המחישו לכולנו את כוונות האויב ממערב לנו. כתוצאה מכך, מדינת עה אירועי השב

למוטט את שלטון חמאס ברצועת עזה. לאחר השלב העצים של המלחמה, הצבא הוציא  למלחמה שאחת ממטרותיה

 את רוב הכוחות מצפון רצועת עזה ועבר לטיפול ממוקד על מנת להמשיך להשיג את יעדי המלחמה.

ו מודעים לכך שהמלחמה תהיה ארוכה ושהאויב הפגין כוונות ויכולות מטרידות. לאור זאת, הוחלט להגביר אנ

משמעותית את רכיבי הביטחון וההגנה באזורנו. אנו עובדים בשיתוף פעולה הדוק עם מנהלת אופק חדש, שתסייע 

 לנו להביא לשינוי משמעותי במציאות הביטחונית באזור ובקיבוץ.

 :רואים את המענה בשלושה רבדיםאנו 

 מעטפת מבצעית -

 שכבת הגנה והתרעה -

 ח תגובהוכ -
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 המעטפת המבצעית:

כוחות הצבא באזור הוגדלו בצורה משמעותית ולקראת סוף החודש מתחלפים חלק מהכוחות ממילואימניקים 

יצר מרחב חיץ של ם גאוקטובר שוקמו, והצבא ב עהלחיילים סדירים, התצפיות והמכשול שנפגעו קשה בשב

ישב פה באופן קבוע יח צבאי שוגם הקיבוץ קיבל כ  .קילומטר בתוך רצועת עזה שלא תתאפשר בו תנועה של עזתים

 מגורים. וועבור זה גם נסדיר ל

 .במהלך חודש מאי יוסדר ציר אחורי לקיבוץ שיגיע משער שדות ועד היציאה של הרכבת באזור תקומה

לקיבוץ על מנת שנוכל לבצע בקרה לנכנסים למרות התנועה הגבוהה שמתקיימת נו בקשה להסדרת הכניסה יהעל

 .בשער

 

 שכבת ההגנה וההתרעה:

שכבה זו כעת בשלבי אפיון ותכנון ואמורה להתבצע במהלך החודשים הקרובים, האמצעים הפיזיים יתווספו כבר 

 רכב בין השער הישן לשכונה.בטווח הקרוב כגון הוספת מיגוניות ברחבי הקיבוץ והקמת מכשול לחדירת 

 מאלדוג .יקח יותר זמן כי האפיון שלהם דורש יותר חשיבה ותכנוןילפיילוט  בהם לאמצעים הטכנולוגים שנבחרנו

ל "יוקם מערך מצלמות שיתנו התרעה לדמויות שמתקרבות לגדר הקיבוץ מבחוץ וזה יחובר למוקד מועצתי ולחמ

 הקיבוץ.

כי בסקר מיגון שערכנו התברר שבית הכנסת שלנו לא  ,מקום התכנסות לתפילות אנו נתקלים בבעיה סביב ,לצערנו

בשטח  , כמואיש מאהיותר מבו ל ולפי הנחיות המיגון הנוכחיות לא ניתן להתכנס  ,שטח פתוחכמוגדר כמבנה אלא 

 פתוח.

  

 ח תגובהוכ

חברים, ניצלנו את  28תקן של עלינו ל .הם תפיסת ההפעלה של כיתת הכוננות השתנתהבלאור האירועים שנוכחנו 

קשים הטכניקות הקרב הרלוונטיות לאירועים בלהתמקצע על מנת  ,ימי הלחימה גם לאימונים רציניים ומגוונים

ו בציוד נדיצוי .אוקטובר(ב עהצים בשב"שהיו )תוך שיח הדוק עם הקצין שמתחקר את תפקוד כיתות הכוננות והרבש

 בעתיד יגיעו גם נשקי קלעים ונגב.ולחימה איכותי, והצטרפנו לפיילוט של אפליקציה לכיתת הכוננות והאוכלוסיה, 

יתן מענה לאירועים במרחב חוץ מכיתת יח מיומן וזמין )כמו לוט"ר אילת( שובהמשך השנה יהיה ברמת האוגדה כ 

 .הכוננות

 

 

 

 לסיכום:

טחון נותנת מענה טוב בטווח הרחוק, ולקראת החלטת הקיבוץ לחזרה יהב התכנית המלאה של המדינה להשבת

אין . אנו בקשר יום יומי וישיבות סטטוס פעמים בשבוע עם המנהלת על מנת לראות איך הדברים מתקדמים ,במרץ

רכש  מרכיביותלויים ב  ספק כי ההחלטה גרמה להאיץ את הקמת המרכיבים אך חלק מהדברים דורשים זמן

 ואספקה.

 נמשיך לעדכן לקראת החזרה על התקדמות בנושא.

 -בצפייה לחזרת החטופים ואחדות עם ישראל

 סאסי אריאל
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 קהילה יקרה,

בחודשים הקרובים. מיפוי הצרכים ויצירת מענים לכל אחד מפתרונות הדיור הצפויים שבוע האחרון עסקנו בב

של כל אחד מהמוקדים )סעד, כרמי גת, מלון( יחד עם חברי ההנהלה המלווים את הצוותים  הצוותים המובילים

חד והמענים בכל א ההתארגנותוהדת החלו לגבש את אופן  פו נתונים וצרכים ויחד עם מערכות החינוך, התרבותאס

 מהמקומות.

אגף חינוך פניתי למוטי אדרי, מנהל . 25.2-בים המלח החל מהאנו עסוקים בנושא המשכיות בית הספר במקביל לכך 

על מנת לוודא מנהל מחוז דרום במשרד החינוך  ,ך תמר ולרם זהבי, מנהלת אגף חינושדות נגב, להדס ת'ורגמן

, על עם כל השותפים ביום שני תתקיים פגישה במשרד החינוך. נוישממשיכה להתקיים מערכת חינוך פורמלי לילד

ככל שימשיך, יהיה במתכונת שונה מבית ספר  ,חשוב להבין כי בית הספר .מנת לגבש את המשך המענה החינוכי

 במהלך חודש מרץ יאוחדו חלק מהגנים.גני הילדים ממשיכים לפעול כסדרם בשלב זה,  ."נבו-דור"

היום  ,בנוסף ביום ראשון נקיים מפגש פתוח בו יוצגו שלושת המוקדים והמענים המתגבשים בכל אחד מהם.

הבין את הצרכים העולים לחברות הנמצאים בפתרונות עצמאיים על מנת לתתקיים פגישת זום פתוחה לחברים ו

 מכל רחבי הארץ ולייצר את המענים בהתאם.

 נוי ושיקום חזות היישוב

שבועות חזר קבלן הגינון שפועל בשכונת שקד לעבודה, ולאחר יישור  פרשיקום הנוי בקיבוץ תופס תאוצה. לפני מס

ט אופק חדש ". ישבנו עם אנשי משלי שנעשה בשכונה, אנחנו נכנסים לאחזקה שוטפת אינטנסיביתקו משמעות

, מנהלת האגף המוניציפלי מנהל הנוי שלנו ואיילת קלימי ,סנדרוסים לשיקום היישובים( ויחד עם איציק )הפועלי

לשקם באופן מיידי את הנוי בכל רחבי הקיבוץ. אושר יצרנו תכנית עבודה לשבועות הקרובים שמטרתה  .שדות נגב

שבועות בו ,יחד עם איציק ואורי קבלני משנה 4שיקום המיידי. כבר בשטח החלו לעבוד אש"ח ל 40-תקציב של כ

דקלים לאורך הכביש ברחבי הקיבוץ,  25גיזום  בשיקום הכניסה ליישוב, עשה עבודה אינטנסיבית ית יםהקרוב

 ריסוס עשבייה והרמת נוף וגינון כללי במחנה הוותיק.

 ממ"דים

 :נבדקובמהלך הסקר ממ"דים.  180כבר סקרו מעל  ,בעזרתו של ניצן ,ומוישלה ,סקר הממ"דים לקראת סופו

חלון ו ,ונעילה מתוך הממ"ד סגירת החלון -חלון ברזל , אטימה בין הדלת למשקוףנעילה ומנגנון  -תקינות דלת ברזל 

על אופן העבודה לתיקון הממצאים עד כה הועברו לפיקוד העורף ואנו ממתינים להנחיות  מנגנון נעילה. -זכוכית 

 .הליקויים שנתגלו. בשלב זה לא קיים תקן חדש לממ"דים

 קהילתית ומיסי אגודה 2024ית תכנ

ובחנו את השפעת המלחמה על  2023יב בהם סיכמנו את שנת ההנהלה הקהילתית התכנסה השבוע לדיוני תקצ

. בתוך כך עומדים בפנינו אתגרי החודשים 2024מטרות והיעדים לשנת הוהצבנו את הרבעון האחרון של השנה, 

התקופה של פתיחת שנת הלימודים הבאה , יחד עם תכנון של כל הקהילה הביתה עד לחזרה ניהולםואופן הקרובים 

 . וחזרה לשגרת חיים מלאה

במיקוד על החברים הנמצאים בפתרונות עצמאיים. אנחנו ממשיכים  ,בחנו את נושא מיסי האגודה לשנת תקציב זו

 ובכללם את נושא המיסים. ובשבוע הבא נפרסם את החומרים לקראת אסיפת התקציב ,לבדוק ולדייק את הנושא

  -שבת שלוםבברכת 

        שרון. –שלכם 


